

SATURDAY, MAY 29, 2010



CONCORDIA UNIVERSITY

CALL FOR APPLICATIONS MASTER CLASSES ON HUMAN RIGHTS

As part of Congress 2010, Concordia University is sponsoring a day of Master Classes on the theme of Human Rights. A series of four 90-minute classes will be offered to 20 graduate students from any field.

The Master Classes will act as a complement to the panels, lectures and exhibitions of Human Rights Day.

MASTER CLASS #1

Natasha Blanchet-Cohen: Concordia University, rights of children

Elizabeth Miller: Concordia University, video advocacy and refugee rights

Cecilia Wainryb: University of Utah, psychological impact of conflict

MASTER CLASS #2

Jayne Stoyles: Director General of The Canadian Centre for International Justice

MASTER CLASS #3

REZA: photojournalist, founder of Aina, a non-governmental organization dedicated to the promotion of justice and democracy

MASTER CLASS #4

Frank Chalk: Concordia University, Director of the *Montreal Institute of Genocide and Human Rights Studies*

Kyle Matthews: Concordia University, principal researcher of the *Will to Intervene* project

The students selected will participate in all four classes. Participants will receive a \$300 award and a certificate of participation. Concordia University will offer two nights accommodation in double occupancy rooms in residence to out-of-town participants.

Applicants must submit a one-page description of their research interests in human rights, a CV, and one letter of reference. In order to have a rich mix of students, the selection committee will be looking for candidates with diverse academic backgrounds and experience, taking into account regional representation and multi-disciplinarity. The seminars are likely to be held in English.

HOW TO APPLY

Electronic submission c/o: loredana.carbone@concordia.ca

Deadline: Friday, April 16, 2010

Results will be announced Friday, April 23, 2010

www.concordia.ca/presidentsconferences



SAMEDI 29 MAI 2010



UNIVERSITÉ CONCORDIA

APPEL DE CANDIDATURES

MASTER CLASSES SUR LES DROITS DE LA PERSONNE

Dans le cadre du Congrès des sciences humaines 2010, l'Université Concordia offrira une série de master classes sur le thème des droits de la personne. Quatre cours de 90 minutes chacun seront offerts à 20 étudiants des cycles supérieurs, toutes disciplines confondues.

Ces master classes viendront compléter les tables rondes, conférences et expositions de la Journée des droits de la personne.

1^{ER} MASTER CLASS

Natasha Blanchet-Cohen : Université Concordia, spécialiste des questions portant sur les droits des enfants.

Elizabeth Miller : Université Concordia, réalisatrice, spécialiste des questions portant sur les droits des réfugiés.

Cecilia Wainryb : University of Utah, spécialiste de l'impact des conflits sur la psychologie.

2^E MASTER CLASS

Jayne Stoyles : directrice générale du Centre canadien pour la justice internationale.

3^E MASTER CLASS

REZA : photjournaliste, fondateur de Aina, organisme non gouvernemental dédié à la promotion de la justice et de la démocratie.

4^E MASTER CLASS

Frank Chalk : Université Concordia, directeur du *Montreal Institute of Genocide and Human Rights Studies*.

Kyle Matthews : Université Concordia, chercheur principal du projet *Will to Intervene*.

Les candidats retenus assisteront aux quatre cours en plus de recevoir une bourse de 300 \$ et une attestation de participation. L'Université Concordia offrira aussi deux nuitées en occupation double dans ses résidences.

Les candidats doivent soumettre leur curriculum vitae accompagné d'une lettre de recommandation et d'une lettre d'intention décrivant leurs champs d'intérêt dans le domaine des droits de la personne. Le comité de sélection tentera de privilégier une diversité de profils et d'intérêts et tiendra compte, dans la mesure du possible, de la représentation régionale. Les cours seront probablement donnés en anglais.

SOUSSION

Par courriel à : loredana.carbone@concordia.ca

Date limite : Vendredi 16 avril 2010

La liste des candidats retenus sera dévoilée le vendredi 23 avril 2010

www.concordia.ca/presidentsconferences

